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Om den digitala dialogen
och medborgarforumen
Detta är sammanställningen av den digitala dialogen som genomfördes den 27 
februari – 13 mars 2023 inom ramen för den visionsstyrda stadsutvecklingsprocessen 
för Norra Sunnersta. Sammanställning är gjord av Strategisk Arkitektur åt
Uppsala Akademiförvaltning, i samarbete med Uppsala Kommun.

Cirka 7450 boende i närområde till Norra Sunnersta har fått en inbjudan till den 
digitala dialogen via vykort. Därutöver har Uppsala Akademiförvaltning 
kommunicerat dialogen via sin hemsida och sociala medier. 

850 personer har svarat på den digitala dialogen. Den digitala dialogen kallas 
medborgarforum 1, steget efter detta är att fortsätta processen med två möten
som vi kallar Medborgarforum 2 och 3, där boende och verksamma i området
bjuds in att delta i seminarieform på plats i Sunnersta.

På dessa möten fortsätter vi ta in synpunkter och önskemål på områdets utveckling. 
Uppsala Akademiförvaltning ger deltagarna möjligheten att vara mer delaktiga! 
Anmälan till forumen görs via www.UAF.se. På UAF:s hemsida kan du även ta del av 
mer information kring utvecklingen av Norra Sunnersta.

Medborgarforumen kommer genomföras i seminarieform. Forumens tematiska 
upplägg omfattar i stora drag följande:

• Lyssna - här lyssnar och workshopar vi kring behov, möjligheter och farhågor 
som en utveckling av tidigare digitala dialog.

• Lära/inspirera - här tittar vi på omvärldsanalys/påverkan, vi visar inspiration
och skaffar genom workshops input till vidare arbete med vad visionen och 
platsen kan vara.

• Förstå, förmedla, bidra - vi presenterar ett utkast på det samskapade materialet 
och arbetar fram en gemensam vision som blir utgångspunkt för det fortsatta 
arbetet med struktur och bebyggelsemönster

Forumen förutsätter att det sker en utveckling av området och kommer därför
inte diskutera alternativet att låta allt vara oförändrat. 



Flest deltagare
från Sunnersta

• 850 personer har deltagit

• Fler kvinnor än män har deltagit

• Störst andel deltagare är 40-59 år

• Flest deltagare från postnummer 
756 52 

• Tätast med svar från norra delen av 
Sunnersta, intill planområdet

• Ingen under 18 år har deltagit

DELTAGARINFORMATION



De flesta passerar området 
och vistas i naturen här

• De flesta vistas här varje dag eller flera gånger i 
veckan

• Många vistas i naturen eller promenerar här

• Många passerar området med bil/kollektivtrafik

• Många cyklar förbi eller passerar området samt 
rastar hunden

Urval fritextsvar:
Cyklar, fågelskådning, bor, passerar, går promenerar, 
långpromenader, tränar, cykelväg till Ultuna, cyklar till 
träning, passerar, promenerar till Ultuna, arbetar i 
området, hälsar på vänner, rastar hunden, vilar och 
fikar, åker längdskidor, ser området, arbetar i området, 
går i hästhagen, studier vid SLU, cyklar mtb, 
trailrunning, pulka

DET MAN GÖR HÄR



Naturen och landskapet lyfts av 
många som de främsta kvaliteterna

• Naturen, det öppet landskapet och 
jordbruksmarken som livsmedelsproduktion 
lyfts av många som kvaliteterna

• Många instämmer i de alternativ som 
funnits: det öppna landskapet, natur nära 
där jag bor, närheten till Fyrisån och 
våtmarkerna, närheten till promenadstråk, 
skogen och Natura 2000-området

• Många menar att de inte saknar någonting

• Tyvärr har det i formuläret inte gått att välja 
flera av kvaliteterna vilket är ett fel som 
uppstått i den digitala dialogen. Fritextsvar 
har kunnat lämnas där flera skrivit vilka 
alternativen de valt t.ex. samtliga alternativ

OMRÅDETS FRÄMSTA KVALITETER Urval fritextsvar:
Jordbruksmark, samtliga alternativ, öppna 
landskapet, natur, åkermark vid kris, saknar 
ingenting, naturen, trygghet, bra skola, natur, fin 
lerjord, bra jordbruksmark, fåglar, åker bara 
igenom, avsaknaden av höghus, nära SLU, 
åsen/djuren/lugnet, bra skola, trygghet, artrik på 
bl.a. fåglar, villaområdet, nära SLU, låg 
bebyggelse, natur, inga kvaliteter, vill markera 
flera, avgränsning mot staden, faunapassage 
rådjur



Skogsområdet och det östra 
området är särskilt populära

• Skogsområdet i västra delen och det östra 
området från cykelvägen till Fyrisån har flest 
favoritmarkeringar

• Andra favoritområden är Gula stigen, hagarna, 
jordbrukslandskapet samt platser längs Fyrisån

FAVORITPLATSER INOM ELLER 
ANGRÄNSANDE TILL OMRÅDET

Skogsområdet
Gula stigen
Hagarna

Våtmarker
Öppna 
landskapet

Fyrisån



Västra området
Hästar och äng

Skislope

Bryn med berg
Vacker natur

Hästhagar

Utflyktsmål
Sol i vinter

Klättra brant

Djur och natur
Trollskog

Höjd lugn och ro Öppet landskap

Bäcken
Fågellivet

Skog nära hem
Hunden leker

Kojbygge
Fin naturskog

Natur, hallon

Pulkabacke

Går här alltid!

Landskapsbygd

Rådjur på e.m.
Öppenheten

Bär, svamp, skog

Mysig skog

Rådjur, räv

Gula stigen

FAVORITPLATSER

• Hästhagarna, gula stigen och den vackra 
naturen lyfts

• Skogsområdet i västra området är 
uppskattat bl.a. för fågellivet, att det är fin 
naturskog

• I studentområdet intill finns pulkabacke

• Odlingslandskapets öppenhet samt 
djurlivet i form av rådjur och räv lyfts

Fin pulkabacken
Utflykt natur



Östra området

• Stråk i förlängning av Åkervägen är 
uppskattade

• Förlängningen av Åkervägen beskrivs som en 
bra miljö då det inte är några bilar, att 
sädesfälten med rådjur och rävar finns där

• Förlängningen av Konvaljgränd beskrivs som 
en artrik miljö med fågelsång och svalka under 
varma dagar

• Längs Linnéstigen beskrivs ett rikt fågelliv, en 
ljuvlig cykelväg och att det är lugnt och 
vackert nära vattnet

Gå i bäckröret

Djur och natur

Natur, frihet
Rådjursgömmor

Rådjursgömmor
Höstguld

Rådjur, rävar

Inga bilar

Promenadstig
Sädesfält

Avskärmat

Min utsikt
Poppel!!Fågellivet

Trollskog
Promenadstråk

Fågelsång
Salix

Energiskog

Kungsängsliljor

Backsippa Vy & djurlivet

Artrik miljö

Barndomsminnen

Lugn cykelväg

Närheten vatten
Fågellivet

Rikt fågelliv

Vackert, lugnt

Spången!

Ljuvlig cykelväg

Rastplats vatten

Vraket

Lilla ön

BMX bana!

Meditationshög

Lugnt och fint

Fågel och djurliv

Svalt vid 30 grader

FAVORITPLATSER



Hastigheten på Dag H:s väg, buller och 
bebyggelsen i närområdet lyfts som brister

Många har valt bristerna:

• Bebyggelsen i närområdet (Bäcklösa), 
Hastigheten på Dag Hammarskjölds väg 
(är för hög), bullernivån (från Dag 
Hammarskjölds väg och Rosenvägen) 
samt att området inte bjuder in till 
vistelse

Många lyfter även via fritextssvar:

• Att det är bra som det är och att 
området inte har några brister

• Trafiksituationen för både bil och cykel, 
rädslan för utveckling av ny bebyggelse 
och höghus, och närliggande 
flervåningshusområde

OMRÅDETS FRÄMSTA BRISTER IDAG Urval fritextssvar:
Byggplanerna, bra som det är, inga brister, 
dåliga cykelvägar, köer på D.H. väg, hög 
trafikbelastning,  långa köer med buss, 
buller Rosenvägen, för många bostäder, lite 
kollektivtrafik, dålig volleybollplan, att det 
ska ske en utbyggnad, få cykelvägar, 
flervåningshus, borttagandet av bron, 
höghus vid Ultuna, väldigt tätbebyggt, 
saknar hundhage, brist på träd, köer, 
kollektivtrafiken, framkomlighet, natur ej 
fredad, dålig volleybollplan, brist på träd, 
saknas park,  saknas betande djur 
sittplatser, idrott saknas, brist på stad, 
cykelväg Elfrida André, översvämning 
cykelväg, brist på skidspår, ingen skatepark



Bäcklösa, Dag H:s väg
och Rosenvägen upplevs
otrygga

• Generellt få otrygga platser

• Bäcklösa upplevs som en otrygg plats

• Dag Hammarskjölds väg upplevs som en 
otrygg plats

• Enstaka har valt studentområdet (det 
bebyggda området inne i västra 
planområdet), slutet på Åkervägen och 
Gottsunda centrum som otrygga platser

OTRYGGA PLATSER

Bron försvann



Många rör sig inom 
området

De flesta som rör sig här passerar området eller
rör sig inom det. Det finns få platser där folk 
uppehåller sig för längre vistelse.

Västra området

• Längs skogsstigen och fritt i skogsområdet
i västra delen

• Längs trädkanten till Natura 2000-området

• Längs Dag Hammarskjölds väg och Rosenvägen.

• Längs Gula stigen och inom studentområdet upp 
mot Gula stigen

Östra området

• Längs den norra sidan av Sunnersta, på en stig
i gränsen till åkern

• Längs Linnéstigen, cykelvägen i slutet av 
Åkervägen och på stigen i förlängning till 
Konvaljgränd

RÖRELSER INOM OMRÅDET

Li
nn

és
tig

en

Å
ke

rv
äg

e
n

Holmvägen

Ko
nv

al
jg

rä
ndStig norr om 

Sunnersta

Natura 
2000

Skogsområde



Många önskar sig service, men många 
lyfter också att det är bra som det är

• De flesta önskar sig service i området och 
”annat”, samt tillgänglighet till våtmarker 
och bättre kollektivtrafik

• Utomhusaktiviteter tycker deltagare är 
intressant t,ex. utegym, hundrastplatser 
och idrott

• Då ”annat” är en stor andel kan detta 
identifieras i fritextssvaren. Här framgår 
att många inte önskar sig något, att det 
ska byggas mindre, men även intresse av 
idrottsanläggning, service i form av café 
och bar, mindre trafik och en bullervall

UTBUD OCH SERVICE

Urval fritextsvar:
Inget saknas, tennisbanor, bygg mindre, 
högstadieskola, toaletter, ett konditori, 
saknar inget, bygg ej, påfart till E4an, 
bevara skogen, utökat Årike, ishall, orörd 
natur, odling mångfald, ytor för ungdom, 
bygg ut vägnätet, bra som det är, 
betande getter, café, en trevlig pub, träd 
vid Dag H, paketutlämning, strand, bättre 
vägar, idrottsanläggning, konstgräsplan, 
återvinningsstation, hundrastgård, 
lekplats, bouleplan, glas/plaståtervinning, 
landgångar i ån, mindre trafik, skidspår, 
gym, fler parkbänkar, fågeltorn, boende 
för äldre, seniorboende, LSS boende, 
färre boende, återvinningsstation, 
inomhusgarage, en skola, inomhusgarage, 
mer natur, bullerskydd, åter tendentiösa 
frågor, info om naturen, fredad natur, mer 
park, underhåll skog, Busslinje 20, strand



Befintliga stråk 
kan stärkas

• Flera vill se nya/stärkta kopplingar för 
cykel längs Rosenvägen

• Flera vill se nya/stärkta kopplingar för 
fotgängare längs stigen på norra sidan av 
östra delen mot fälten

• Flera vill se stärkta kopplingar för bil längs 
Dag Hammarskjölds väg

VART ÖNSKAR MAN NYA KOPPLINGAR FÖR 
FOTGÄNGARE, CYKLISTER OCH 
MOTORFORDON

Fotgängare Cyklister Motorfordon



Vad är viktigast för att det här
ska bli ett attraktivt område?

625 fritextsvar har lämnats. De frågor som 
berörs kan sammanfattas enligt följande 
kategorier:

• Begränsa byggandet och behåll 
områdets karaktär

• Bevara åker- och naturmark

• Bättre kommunikationer

• Service och handel

SAMMANFATTNING AV FRITEXTSVAREN



Begränsa byggandet och 
behåll områdets karaktär

Ett flertal svar handlar om att begränsa byggandet som ska ske, 
antingen helt eller delvis. Vissa vill att ingenting ska byggas, 
andra att planerad bebyggelse ska flyttas närmare Bäcklösa.

Av de som vill begränsa byggandet delvis uppger många att de 
vill värna om Sunnerstas karaktär, med enfamiljshus om en eller 
två våningar och att ny bebyggelse därför bör begränsas i höjd 
och att högre flerfamiljshus bör undvikas helt. Flera skriver att det 
är viktigt att ny bebyggelse är ägd, vare sig det gäller 
flerfamiljshus, villor eller radhus. De vill framför allt inte se nya 
hyresrätter. Ett fåtal kopplar också både hyresrätter och nya 
bostadsområden till kriminalitet och social oro, som de inte vill se 
på platsen. 

Av de som inte vill se ny bebyggelse så lyfts framför allt 
flerfamiljshus och hyresrätter. Flera utrycker rädsla för att deras 

bostads marknadsvärde kommer sjunka om platsen bebyggs. 
Några skriver att de kommer flytta från Sunnersta om det byggs. 
Flera ser Bäcklösa som ett närliggande skräckexempel och 
misslyckande på ny bebyggelse, med hög täthet och lite grönska.

Några skriver att den nya bebyggelsen ska smälta in bland den 
befintliga arkitektoniskt, med gedigen arkitektur. Medan många 
vill begränsa höjden på ny bebyggelse till två våningar skriver 
flera också att de kan tänka sig bebyggelse upp till fyra våningar, 
och några upp till fem våningar. Ett fåtal går in på specifik 
gestaltning de vill se, tex röda tegelfasader. Andra i samma fåtal 
beskriver att de vill se luftig bebyggelse med mycket grönt och 
stora tomter.

• Behåll Sunnerstas lantliga 
karaktär

• Viktigt med grönska och 
utrymme mellan husen

• Låg bebyggelse, villor och 
radhus om det ska byggas alls

• Bygg inte
• Bygg inte hyresrätter
• Bygg färre än 800 enheter
• Bäcklösa är ett 

skräckexempel
• Oro för ökad kriminalitet



Bevara åker- och naturmark

Många uppger att de vill värna om den befintliga åker- och 
naturmarken och att den är en del av Sunnerstas lantliga karaktär 
som de är måna om att bevara och en anledning de uppger till att 
de bor där. Många skriver att de inte vill se nya bebyggelse som 
blir en barriär till naturområden och siktlinjer över det öppna 
landskapet. Många skriver att det vore att förstöra befintlig natur 
att bygga på skogs- och åkermark och att det vore negativt för 
djurlivet på platsen idag.

Vissa skriver att de vill se en utveckling av naturmarkerna jämfört 
med idag, t.ex. genom att skapa nya platser för barn och 
ungdomar att vistas på, eller genom att skapa nya samlingsplatser 
vid Fyrisån. Ett fåtal uppger också att de är oroliga för att fler 
människor i området kommer innebära större påfrestningar på 
naturområden runt platsen. Vissa skriver också att det är 

ohållbart att bygga på åkermarken och att både skog och 
åkermark bör bevaras ur ett hållbarhetsperspektiv och med 
hänsyn till det förändrade klimatet.

Platser som nämns specifikt av flera för sina vistelsevärden: 
grusvägen, våtmarkerna (för sitt rika naturliv), skogen
vid Rosenvägen.

• Bevara det öppna landskapet
• Bevara skogsområdena
• Ohållbart att bygga på åkermark
• Ta tillvara på området utmed Fyrisån
• Öka inte tillgängligheten till N2000-område och våtmarker



Bättre kommunikationer

Många skriver att de tror att trafiken kommer förvärras om det 
byggs nya bostäder och att trafiksituationen utmed Dag 
Hammarskjölds väg är ansträngd redan idag, med bilköer under 
rusningstrafiktimmarna.

Många skriver att det är för mycket biltrafik och att Dag 
Hammarskjölds väg bör breddas för att minska köbildningen. 
Vissa uppger att de vill se bättre kommunikationer, både för 
biltrafik, gång och cykel. Några beskriver att de vill se ökad 
säkerhet för cyklister och gående utmed Dag Hammarskjölds väg. 
Ett fåtal lyfter som exempel på ökad säkerhet att de vill se en 
gång- och cykeltunnel under Dag Hammarskjölds väg och en 
cykelbana utmed Rosenvägen.

• Förbättra trafiksituationen 
utmed Dag Hammarskjölds väg

• Bättre kollektivtrafik
• Bygg fler och säkrare GC-vägar
• Minska bullret



Service och handel

Några skriver om att de vill se mer handel i området, t.ex. 
restauranter, caféer och dagligvaruhandel. Därtill lyfter några att 
de vill se utökad social service i området, t.ex. ålderdomshem, 
skolor och förskolor, antingen som komplement till den nya 
bostadsbebyggelsen eller i stället för bostäder. Om det byggs 
bostäder vill några se att förskolor byggs innan bostäder för att se 
till att behovet är fyllt när bostäderna byggs.

Specifikt lyfter några behovet av en återvinningsstation i området 
så att boende inte behöver ta bilen för att återvinna paket.

• Erbjud kommersiell och social 
service som skola och förskola



Tack!
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